
 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 
 

       Θεσσαλονίκη, 8/1/2025 
 
Της:  Αθανασίου Μαρίας, Βουλευτού Β2' Δυτικού Τομέα Αθηνών 
 
ΠΡΟΣ: Τoν κ. Υπουργό Παιδείας, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού 
  Τον κ. Υπουργό Υγείας 
 
ΘΕΜΑ: «Τεράστια καθυστέρηση στην έναρξη της πρακτικής 

άσκησης στο Τμήμα Μαιευτικής και Βιοϊατρικών 
Επιστημών του ΔΙΠΑΕ με συνέπεια την ακούσια 
καθυστέρηση απόκτησης πτυχίου από πλευράς των επί 
πτυχίω φοιτητών» 

 
Κύριοι Υπουργοί, 
 
Σε αδιέξοδο έχουν περιέλθει οι φοιτητές και φοιτήτριες του Τμήματος 
Μαιευτικής του Διεθνούς Πανεπιστημίου Ελλάδας αλλά και των λοιπών 
Σχολών Υγείας, καθώς αντιμετωπίζουν τραγικά μεγάλες καθυστερήσεις στη 
διεξαγωγή της προαπαιτούμενης για την απόκτηση πτυχίου πρακτικής 
άσκησής τους, που σε πολλές περιπτώσεις πλησιάζει το χρονικό διάστημα 
του ενός περίπου έτους. Αιτία των μεγάλων αυτών καθυστερήσεων είναι 
διάφοροι λόγοι, μερικοί από τους οποίους είναι: α) η άμεση εξάρτηση της 
πρακτικής τους άσκησης από τα χρηματοδοτικά προγράμματα ΕΣΠΑ, τα 
οποία έως πρότινος προβλέπονταν να καλύπτουν την αμοιβή των 
ασκούμενων φοιτητών και τα οποία ήταν διαθέσιμα σε συγκεκριμένες μόνον 
ημερομηνίες, β) η από 2 Οκτωβρίου Υπουργική Απόφαση (ΦΕΚ 5128/2024, 
τευχ. Β΄ 7543/02.10.2024) σχετικά με τον καθορισμό μηνιαίας αποζημίωσης 
των ασκούμενων φοιτητών Ανώτατων Εκπαιδευτικών Ιδρυμάτων και την 
υποχρέωση των νοσοκομείων να παρέχουν αμοιβή της τάξεως των 350 ευρώ 
στον κάθε ασκούμενο, αποκλείοντας έτσι τη δυνατότητα σε όσους φοιτητές 
επιθυμούν να κάνουν την πρακτική τους αμισθί, προκειμένου να επισπεύσουν 
τη διαδικασία απόκτησης πτυχίου, εφόσον σε πολλές περιπτώσεις τα 
νοσοκομεία αδυνατούν να καλύψουν οικονομικά την αμοιβή των ασκούμενων 
και για τον λόγο αυτόν απασχολούν μόνον όσους δύνανται να καλύψουν την 
αμοιβή τους, γ) οι ασάφειες της Επιτροπής Πρακτικής Άσκησης σχετικά με την 
ημερομηνία έναρξης και τις διαθέσιμες θέσεις σε κάθε νοσοκομείο, γεγονός 
που δημιουργεί τεράστια οικονομική επιβάρυνση στους επί πτυχίω φοιτητές 
που προέρχονται από άλλες πόλεις και που αναγκάζονται να παραμένουν 
στην πόλη της Θεσσαλονίκης, αναμένοντας να δουν αν θα καταφέρουν να 
τοποθετηθούν σε κάποιο νοσοκομείο της, χάνοντας πολλές φορές την 
ευκαιρία να απορροφηθούν σε νοσοκομεία άλλης πόλης εξαιτίας των στενών 
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χρονικών περιθωρίων που τους δίνονται, καθώς οι ανακοινώσεις γίνονται την 
τελευταία στιγμή. Στο σημείο αυτό αξίζει να αναφέρουμε ότι τα νοσοκομεία της 
Θεσσαλονίκης στα οποία οι φοιτητές έχουν τη δυνατότητα πρακτικής άσκησης 
είναι μόνο 2 (Ιπποκράτειο, Παπαγεωργίου), ενώ τα επαρχιακά νοσοκομεία 
δύνανται να απορροφήσουν 2 έως 3 φοιτητές, γεγονός που δυσχεραίνει 
ακόμη περισσότερο την κατάσταση. 
Ανάλογη κατάσταση βιώνουν και οι φοιτητές του Τμήματος της Βιοϊατρικής 
του ΔΙΠΑΕ, καθώς περισσότεροι από τους μισούς δεν επιλέχθηκαν στις 
ελάχιστες θέσεις των δημοσίων νοσοκομείων (25 θέσεις). Οι φοιτητές αυτοί 
υποχρεούνται να βγουν στην αγορά εργασίας και να αναζητήσουν εργαστήρια 
στον ιδιωτικό τομέα, γεγονός που δυσκολεύει ακόμη περισσότερο τη 
διεξαγωγή της πρακτικής τους άσκησης, αφού σε αρκετές περιπτώσεις ο 
ιδιωτικός τομέας δε φαίνεται διατεθειμένος να αναλάβει την υποχρέωση της 
αμοιβής των ασκούμενων από ίδια χρήματα. 
Μία άλλη παράμετρος, η οποία θα πρέπει να ληφθεί σοβαρά υπόψη, είναι το 
γεγονός ότι για τις θέσεις των νοσοκομείων στις οποίες καλούνται οι φοιτητές 
να δηλώσουν ενδιαφέρον για την πρακτική τους δεν υπάρχει διάκριση ανά 
ειδικότητα, δηλαδή το εκάστοτε νοσοκομείο δηλώνει έναν αριθμό ασκούμενων 
που δύναται να απασχολήσει και για αυτές τις θέσεις δηλώνουν όλες οι 
ειδικότητες των Επιστημών Υγείας, χωρίς απαραίτητα να υπάρχει άμεση 
συσχέτιση της θέσης με την ειδικότητα του ασκούμενου που την καλύπτει. 
Οι φοιτητές των σχολών αυτών ζητούν να τους δοθεί η δυνατότητα, εφόσον 
έχουν ολοκληρώσει τις ακαδημαϊκές τους υποχρεώσεις (παρακολουθήσεις 
θεωρητικών σπουδών, εργαστηρίων, κλινική άσκηση), να κάνουν την 
πρακτική τους τόσο σε δημόσια νοσοκομεία που θα αποτελούν την πρώτη ή 
δεύτερη επιλογή τους όσο και σε ιδιωτικές κλινικές με αντίστοιχα εργασιακά 
δικαιώματα και μισθό, προκειμένου να μη χρειάζεται να παραμένουν σε 
κατάσταση αναμονής για τόσο μεγάλα χρονικά διαστήματα και να υπάρξει 
αποσυμφόρηση της κατάστασης. 
Όπως αποδεικνύεται στην πράξη, η μεγάλη καθυστέρηση στην πρακτική 
άσκηση λειτουργεί για αυτούς επιβαρυντικά τόσο στα οικονομικά τους όσο και 
στην επαγγελματική τους αποκατάσταση, λόγω της καθυστέρησης απόκτησης 
επαγγελματικών δικαιωμάτων, ενώ απειλούνται άμεσα και με διαγραφή σε 
περίπτωση που ξεπεράσουν τα ν+2 έτη σπουδών. 
Οι φοιτητές προτείνουν την αύξηση της κρατικής χρηματοδότησης για τα 
νοσοκομεία και τη χρηματοδότηση αυτών και των ιδιωτικών κλινικών από 
προγράμματα ΕΣΠΑ μέσω των οποίων θα αμείβονται οι ασκούμενοι. 
Ακόμη, ένα μεγάλο ζήτημα που οφείλει η Κυβέρνηση και το αρμόδιο 
Υπουργείο να διευθετήσουν είναι η κατοχύρωση των επαγγελματικών τους 
δικαιωμάτων με διάκριση μεταξύ των παλαιών αποφοίτων ΤΕ και των 
αποφοίτων ΠΕ, αφού οι προκηρύξεις αναφέρονται σε αποφοίτους των 
παλαιών προγραμμάτων σπουδών. 
 
Με δεδομένα όλα τα παραπάνω, 
 
Ερωτώνται οι κ. κ. Υπουργοί: 
 
1. Σε ποιες ενέργειες προτίθεστε να προβείτε, προκειμένου να 
αποσυμφορηθεί η κατάσταση και να μη χρειάζεται πλέον οι επί πτυχίω 
φοιτητές να αναμένουν τόσο μεγάλα χρονικά διαστήματα, προκειμένου να 



μπορέσουν να κάνουν την πρακτική τους, ώστε να αποκτήσουν το πτυχίο 
τους; 
 

2. Πρόκειται να μεριμνήσετε, ούτως ώστε για τις θέσεις που καλύπτονται στα 

νοσοκομεία από τους ασκούμενους των Επιστημών Υγείας να υπάρχει 

αντιστοίχιση μεταξύ κενής θέσης και ειδικότητας; 

 

3. Ποια πρόβλεψη μπορεί να υπάρξει για τις περιπτώσεις των φοιτητών και 

φοιτητριών που λόγω της τεράστιας καθυστέρησης στην υλοποίηση της 

πρακτικής τους ενδεχομένως να ξεπεράσουν τα ν+2 έτη σπουδών; 

 

4. Ποια πρόβλεψη μπορεί να υπάρξει, ώστε στις επόμενες προκηρύξεις για 

κενές οργανικές θέσεις στην ειδικότητα της Μαιευτικής να μην αναφέρονται 

μόνο στους πτυχιούχους των παλαιών προγραμμάτων σπουδών (απόφοιτοι 

πρώην ΤΕΙ) αλλά και στους πτυχιούχους των νέων (απόφοιτοι 

Πανεπιστημιακών Τμημάτων) με διάκριση ανάμεσα στα επαγγελματικά 

δικαιώματα των μεν και των δε; 

 

Η ερωτώσα Βουλευτής 

 
 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ ΜΑΡΙΑ 




